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Protokół Nr XLIII/2010
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 31 marca 2010 roku

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Podjęcie Uchwał:

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Sitno na 2010 r.,
- w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących
   fundusz sołecki 
- w zmiany Uchwały dotyczącej rocznego programu współpracy z organizacjami
   pozarządowymi na 2010 rok.

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Przedstawienie sprawozdań i przyjęcie planów pracy Komisji Rady Gminy na 2010 r.
9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
10.Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 
1. Brzozowski Janusz
2. Gazda Antoni
3. Juszczak Andrzej
4. Karski Aleksander
5. Kozak Leszek
6. Łuczyszyn Lucjan
7. Mazurek Janusz
8. Mazurek Jerzy
9. Monastryski Ryszard
10. Niedźwiedź Zygmunt
11. Pawlicha Bogdan
12. Szajnoga Marek
13. Tukiendorf Edward
14. Wrotniak Mieczysław

Radni nieobecni: 
1. Adamczuk Małgorzata
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  XLIII  Sesji  Rady  Gminy  w bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący  powitał  Radnych  a  także  gości:  Wójta  Gminy  Pana  Kajetana 
Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią Jolantę 
Hryciuk, Kierownika Posterunku Policji w Sitnie Pana Tadeusza Kuszmiruka oraz 
sołtysa Jarosławca Górnego Pana Eugeniusza Grelę.
Obrady rozpoczęły się o godz. 12°° i trwały do godz. 15°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności  stwierdził,  że  w  obradach  sesji  uczestniczy  14  Radnych,  co  stanowi 
niezbędne quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  pytając  czy 
są do niego uwagi.
Pan  Sekretarz  poinformował  o  dodatkowej  Uchwale  dotyczącej  przeciwdziałania 
wykluczeniu cyfrowemu na terenie województwa lubelskiego. Program ten objąłby 
rodziny najbiedniejsze natomiast  udział  finansowy gminy wyniósł  by 15 %. Sam 
program może budzić sporo kontrowersji dlatego jest propozycja, żeby nie wchodzić 
do poszczególnych prywatnych domów tylko urządzić miejsca dostępu do internetu 
np. w świetlicach i szkołach. W chwili obecnej potrzebna jest uchwała intencyjna.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał  czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad.
Panowie  Radni  nie  wnosili  uwag  i  przyjęli  proponowany  porządek  jednogłośnie 
w głosowaniu jawnym.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn, Mieczysław Wrotniak i Antoni Gazda.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Ad. 4
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu uchwał brało udział 14 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała Nr XLIII/247/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 31 marca 2010 r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Sitno.
Projekt zmian przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Jolanta Hryciuk.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie informacji nt. formy 
uchwały w sprawie zmian w budżecie.
Pani Skarbnik wyjaśniła, że obecna forma uchwały wynika z tego, że jest ona 
generowana bezpośrednio z programu księgowego i taka forma uchwały jest 
przedstawiana do Regionalnej Izby Obrachunkowej.
Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  dyskusję  nad  proponowanymi 
zmianami.
Pan Wójt poinformował, że pojawiła się szansa na kwotę 80.000,-zł z FOGR 
na  drogi  gruntowe.  Propozycja  podziału  tej  kwoty  wygląda  następująco: 
50.000,-zł  na  drogę  Horyszów  Polski  –  Rozdoły,  30.000,-zł  na  drogę 
Jarosławiec „Za torem”.
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że droga Horyszów Polski – Rozdoły 
w znacznej części jest zniszczona przez Zakład Gazowniczy.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że spółka gazownicza będzie naprawiać drogi przez 
nią zniszczone. Natomiast planowany odcinek z FOGR praktycznie skończy 
się przed przebiegiem linii gazowej.
Pan Ryszard Monastyrski zwrócił uwagę, że należy również poprawić odcinek 
drogi pokrytej asfaltem od strony Rozdół.
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, że praktycznie wszystkie drogi ucierpiały 
zimą.  Natomiast  najbardziej  niszczeją  drogi  cementowe ponieważ nasiąkają 
wilgocią i się unoszą.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  zmianami 
w budżecie.
Zmiany zostały przyjęte jednogłośnie w głosowaniu jawnym.   

2) Uchwała Nr XLIII/248/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 31 marca 2010 r. 
w  sprawie  wyrażenia  zgody na  wyodrębnienie  w budżecie  gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki.
Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 12 głosach za, 0 przeciw 
i 2 głosach wstrzymujących.

3) Uchwała Nr XLIII/249/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 31 marca 2010 r. w 
sprawie  wprowadzenia  zmian  w  Uchwale  Nr  XXXIX/228/09  Rady  Gminy 
Sitno  z  dnia  3  grudnia  2009  r.  w  sprawie  uchwalenia  rocznego  programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2010 rok.
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Pan Sekretarz wyjaśnił, że w tym programie dodano punkt dotyczący oświaty 
i  wychowania  oraz  dożywiania  osób  znajdujących  się  w  trudnej  sytuacji 
finansowej.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

4) Uchwała Nr XLIII/250/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 31 marca 2010 r. 
w sprawie wyrażenia  zgody na  przystąpienie  Gminy Sitno  do  uczestnictwa 
w  charakterze  partnera  w  projekcie  pt.  „Przeciwdziałanie  wykluczeniu 
cyfrowemu  w  województwie  lubelskim” realizowanym  w  ramach  Programu 
Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka na lata 2007  – 2013, Priorytet VIII 
Społeczeństwo  Informacyjne  –  zwiększenie  innowacyjności  gospodarki, 
Działanie  8.3  Przeciwdziałanie  wykluczeniu  cyfrowemu  –  eInclusion  oraz 
zabezpieczenia  środków finansowych  na  pokrycie  wkładu  własnego  Gminy 
Sitno do ww. projektu. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał jaka kwota jest potrzebna na realizację 
tego projektu.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  udział  Gminy  wynosi  15  % czyli  950,-zł  na  jedną 
rodzinę natomiast dofinansowanie z zewnątrz wyniesie ok. 6.500,-zł na 3 lata.
Pan  Bogdan  Pawlicha  stwierdził,  że  będzie  dużo  dyskusji  dlaczego  jedna 
rodzina  otrzymała  pomoc  a  druga  nie.  Dlatego  lepiej  nie  wchodzić  w  ten 
program tylko udostępnić internet np. w remizach i świetlicach.
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że niektórzy mogliby sprzedać otrzymany 
sprzęt  komputerowy.  Dlatego  bezpieczniej  w  ten  temat  nie  wchodzić,  tym 
bardziej że w każdej szkole jest internet.
Pan Ryszard Monastyrski stwierdził, że sołtysi byli również przeciwni temu 
projektowi.
Pan Janusz Brzozowski zauważył, że nawet we wszystkich szkołach nie ma 
jeszcze internetu.
Pan Sekretarz  wyjaśnił,  że  na  razie  to  jest  tylko  uchwała  intencyjna,  która 
później  może  nie  wejść  w  życie.  Zabezpieczy  się  internet  w  budynkach 
publicznych. Kwota szacunkowa to np. 30.000,-zł na lata 2011 – 2012.
Pan Wójt wyjaśnił, że ten program wchodzi w życie w tym roku i min. 50 % 
kwoty będzie potrzebne w chwili obecnej.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zauważył,  że  Rada  nie  jest  pozytywnie 
nastawiona do tego projektu i w żadnym wypadku nie jest za tym, by komuś 
indywidualnie zakupywać komputery.
Następnie  Przewodniczący  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem  Uchwały 
Nr XLIII/250/2010.
W głosowaniu jawnym za ww. Uchwałą głosowało 2 Radnych, przeciw – 6, 
wstrzymało się od głosu 6 Radnych.
W związku z powyższym Uchwała nie została przyjęta. 
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Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno Pan dr inż. Kajetan Protas.
Przedstawione zagadnienia:

1. Funkcjonowanie Gminnej Spółki Wodnej w Sitnie,
2. Podsumowanie zimowego utrzymania dróg (odśnieżanie),
3. Informacja nt. przetargu dotyczącego gospodarki wodno-ściekowej,
4. Funkcjonowanie OSP, w tym zaproszenie na święto OSP Czołki (02.05.2010),
5. Realizacja spraw gospodarczych (gosp. pomocnicze),
6. Wydarzenia sportowe,
7. Wydarzenia i uroczystości kulturalne,
8. Informacja nt. petycji dot. posterunku Policji w Sitnie,
9. Informacja nt. przesunięcia środków przez Marszałka na kolektory słoneczne 

z 2010 r. na 2009 r.
10.Przypomnienie o terminach składania wniosków o dopłaty bezpośrednie oraz 

wniosków na zwrot akcyzy w paliwie rolniczym,
11.Informacja dotycząca spotkania wspólnotowego w Jarosławcu,
12.Zaproszenie na walne zebranie Stowarzyszenia w Kornelówce,
13.Informacja nt. wydawania żywności w Kornelówce,
14.Wnioski w sprawie pomocy finansowej (w załączeniu).

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Pan Janusz Brzozowski poruszył sprawę zebrania w Jarosławcu stwierdzając, że jest 
to taka sama miejscowości jak inne, ale niektóre osoby są specjalnie napuszczane. 
To są praktyki poprzedniego systemu.
Następnie  Pan  Brzozowski  poinformował,  że  dzisiaj  pewna  osoba  miała 
go przeprosić  za swoją wypowiedź na jednym z zebrań.
Ponadto  Pan  Brzozowski  poruszył  sprawę  zebrania  wspólnotowego,  w  którym 
uczestniczył Sekretarz Gminy i pracownik Urzędu Gminy Krzysztof Seń.
W  tym  samym czasie  zorganizowano  dwa  zebrania  –  wioskowe  i  wspólnotowe. 
Miały  być  dokonane  sprostowania  zapisów  w  protokole  ale  tego  nie  wykonano. 
Są nagrania z tego zebrania.
Natomiast  jeżeli  chodzi  o  wypowiedzi  obecnego  przewodniczącego  wspólnoty 
– to sprawa trafi prokuratury. Sprawą tą zainteresował się też zamojski PiS.
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Ad. 7
Sprawy różne

 
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  pismo  Komendanta  Policji  w  Lublinie 
dotyczące  posterunku  Policji  w  Sitnie  oraz  pismo  Pana  Janusza  Gila  w  sprawie 
gruntów w Sitnie (pisma te stanowią załącznik do Protokołu).
Pan Sekretarz wyjaśnił, że Pan Gil miał się stawić na obecnej sesji ale tego nie zrobił.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  pisma  w  sprawie  pomocy 
finansowej: Pana Józefa Deryło z Kol. Sitno (pożar budynku mieszkalnego) oraz Pani 
Aleksandry  Kiełbasy  z  Horyszowa  Polskiego  (remont  dachu  na  budynku 
gospodarczym).
Pan Bogdan Pawlicha zapytał ile straży pożarnych uczestniczyło w gaszeniu pożaru 
w Kol. Sitno.
Pan Ryszard Monastyrski  wyjaśnił,  że  to  Zamość powiadamia  wybrane  jednostki 
straży o pożarze.
Pan Antoni  Gazda  poinformował,  że  mieszkańcy Kol.  Sitno  zebrali  2.000,-zł  dla 
pogorzelców.  Panowie  Deryło  chcą  adaptować  do  zamieszkania  pomieszczenie 
w budynku gospodarczym. Brakuje cegieł, styropianu, drzwi, okien. Potrzeba jeszcze 
min. 4 – 5 tysięcy złotych.
Pan Wójt zaproponował by tą kwotę 4 – 5 tysięcy złotych przekazać w formie zakupu 
materiałów budowlanych.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  przekazaniem  pomocy  w  wys. 
5.000,-zł dla pogorzelców z Kol. Sitno.
Panowie  Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym.
Natomiast wniosek Pani Aleksandry Kiełbasy został odrzucony ze względu na brak 
środków na remonty budynków gospodarczych.
W głosowaniu  jawnym za  odrzuceniem wniosku  opowiedziało  się   11  Radnych, 
przeciw – 0, 3 Radnych wstrzymało się od głosu.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  podanie  z  Ośrodka  Promocji, 
Kultury  i  Sportu  w  Sitnie  w  sprawie  zakupu  instrunentów  muzycznych  (kwota 
2.000,-zł).
Panowie Radni opowiedzieli się za przekazaniem ww. kwoty na zakup instrumentów 
jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
Następnie Pan Wójt przedstawił podanie Pani Urszuli Grzesiuk ze Stanisławki.
Pan Ryszard Monastyrski stwierdził, że potrzeba min. 3.000,-zł na zakup okien.
Panowie  Radni  opowiedzieli  się  za  przekazaniem  ww.  kwoty  jednogłośnie 
w głosowaniu jawnym.
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Ad. 8
Przedstawienie sprawozdań i przyjęcie planów pracy 

Komisji Rady Gminy na 2010 r.

Sprawozdania i plany pracy przedstawili kolejno:
1. Pan  Zygmunt  Niedźwiedź  –  Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Pomocy 

Społecznej, Ochrony Zdrowia i Sportu,
2. Pan Jerzy Mazurek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej,
3. Pan  Andrzej  Juszczak  –  Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Infrastruktury 

i Rozwoju,
4. Pan  Leszek  Kozak  –  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Gospodarki 

Gruntami i Ochrony Środowiska.

Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  są  uwagi  do  przedstawionych 
dokumentów.
Panowie Radni nie wnosili uwag i przyjęli przedstawione sprawozdania i plany pracy 
jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 9
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

Protokół Nr XLII/2010 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Panowie  Radni  zapoznali  się  z  tym 
Protokołem i czy są do niego uwagi.
Panowie Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokół w głosowaniu jawnym przy 
11 głosach za, 0 przeciw i 3 głosach wstrzymujących.

Ad. 10
Zamknięcie obrad sesji

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 
gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował:
Inspektor ds. Samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf


